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Vec: 

Odpoveď na Interpeláciu z MsZ 26.2.2025 

K Vašim interpeláciám vznesených na zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Trenčíne dňa 
26.2.2025 Vám posielam nasledovnú odpoveď. 

Interpelácie pána poslanca Mgr. Richarda Medala: „Já mám teda dvě prosby, interpelace. 
Jednak v návaznosti na zprávu paní kontrolorky ohledem těch peticí a stížností si požádam a už 
jsme to tady řešili, ale bez nějakého asi výsledku. Tak prosím o nějaký rozbor, že v jakém smyslu 
by to bylo možné předkládat podle předmětu a aspoň informačně, ty petice a stížnosti na místně 
příslušný výbor městské části a na odborně příslušnou komisi. Často se stává, že se dozvídáme 
z veřejnosti, že je nějaká petice, probíhá nějaká petice a nevíme vlastně k tomu záujout nějaký 
postoj. Vzhledem k tomu, že nemáme tu informaci ani od úřadu, že ta petice byla podaná, takže 
toto dávám na zvážení a prosím teda o nějaký rozbor, že či je to teda možné tímto způsobem toto 
řešit. To je jedna prozba. 

Druhá věc se týká takového každoročního pogromu na stromy v tomto předjaří, kterého jsme 
svědky i v tomto roce. Já nespochybňuju, jsem přesvědčený, že každý jeden výrub stromů je 
vyargumentovaný a zdůvodněný, ale to ještě neznamená, že každý výrub stromů je aj nutný. 
A pokud jde o přestarelé stromy, samozřejmě s tím se nedá nic dělat. Pokud jde ale o nějaké 
výruby kvůli plánovaným stavbám, nebo rekonstrukcím, nebo nějakým stavebním pracím. Jde-li 
teda o nějaké výruby kvůli stavbám, tak tam bychom si mohli asi trochu víc brát příklad z jiných 
měst, kde jsou vzrostlé stromy standardně zakomponovávané do staveb a jsou přijatá taková 
opatření, aby ty stromy nebyly poškozované při stavebních pracích. Jistě se všichni shodneme 
na tom, že stromy jsou ve městě nenahraditelné. Za každý jeden průměrně vykácený vzrostlý 
strom, nějaká náhradní výsadba má porovnatelné parametry pro městské prostředí potřebné až 
v průběhu dlouhých let, takže není to hned, že náhradní výsadba nahradí ten velký vzrostlý strom. 
Proč s tím vystupuji v tomto bode interpelace? 

Chci vás požádat, abychom jako poslanci byli informovaní o výrubových konaních a chci požádat 
o návrh formy, jakou by to bylo možné. Dávno jsem navrhoval, trošku možná na okraj, je to jedno 
z řešení, které jsem tež vypozoroval v jiných městech, ale teda tu jsem to navrhoval bezúspěšně, 
aby přímo na stromy, kterých se týká to výrubové konání, bylo připevněné oznámení o začatí 
výrubového konání, a aby tím byla zainteresovaná i nějaká dotknutá veřejnost, aby se tá 
informace dostala do veřejnosti včas. Bohužel zase, tak jako i při těch stížnostech a peticích, my 
se dostáváme k těm informacím o výrubu toho, kterého vzácneho treba i stromu už ex post, když 
už je teda výrubové konaní dokončené. Tak to jsem chtěl poprosit, děkuji.“ 



 

 

Mgr. Richard Rybníček: „My sa pokúsime, ta prvá otázka bola pomerne jasná a tá druhá 
odpovieme na teda otázku typu akým spôsobom by sa dalo informovať o výrubových konaniach 
poslancov dopredu. Ide skôr aby sme naformulovali otázku, lebo žiadna nebola naformulovaná, 
ďakujem.“ 

Odpoveď kancelárie primátora 

Postup pri podávaní, vybavovaní a kontrole vybavovania sťažností fyzických osôb alebo 
právnických osôb upravuje zákon č.9/2010 Z.z. o sťažnostiach v znení neskorších predpisov. 

Z tohto zákona  je možné dedukovať, že sťažnosťou je podanie fyzickej osoby alebo právnickej 
osoby, ktorým sa domáha ochrany svojich práv alebo právom chránených záujmov, o ktorých 
sa domnieva, že boli porušené činnosťou alebo nečinnosťou orgánu verejnej správy  alebo ktorým 
sa poukazuje na konkrétne nedostatky, najmä na porušenie právnych predpisov, ktorých 
odstránenie je v pôsobnosti orgánu verejnej správy. Postup pri vybavovaní sťažnosti je prísne 
daný zákonom. Skutočný stav veci a jeho súlad alebo rozpor so všeobecne záväznými právnymi 
predpismi sa zisťuje prešetrovaním sťažnosti, pričom sa vychádza z jej predmetu, bez ohľadu 
na sťažovateľa a toho, proti komu sťažnosť smeruje. Sťažnosť je prešetrená prerokovaním 
zápisnice o prešetrení sťažnosti a vybavená odoslaním písomného oznámenia výsledku jej 
prešetrenia sťažovateľovi. 

Vzhľadom k tomu, že pri podaní sťažnosti ide väčšinou o ochranu osobných práv sťažovateľa 
a prešetruje sa už uskutočnený postup správneho orgánu alebo zamestnanca, nie je možné 
rozhodnúť, či sa sťažnosti vyhovie alebo nie. Preto nie je dôvod ani informovať poslancov 
o doručených sťažnostiach. 

Iná situácia je pri vybavovaní petícií. Podľa právnej úpravy (zákon č.85/1990 Zb. o petičnom práve 
v znení neskorších predpisov) má každý právo sám alebo s inými obracať sa vo veciach 
verejného záujmu alebo iného spoločného záujmu so žiadosťami, návrhmi 
a sťažnosťami  na orgány verejnej moci. Z dôvodu, že  ide o veci verejné, zákon priamo určuje 
kedy je obecné, resp. mestské zastupiteľstvo  povinné petíciu prerokovať na svojom zasadnutí (ak 
petíciu podporilo najmenej 1000 osôb alebo aspoň 8% osôb oprávnených voliť do orgánov 
samosprávy obce, ktorej bola petícia určená). Pretože  predmetom petícií je vec verejného 
záujmu, je možné Vašej interpelácii vyhovieť a zasielať prostredníctvom útvaru hlavného 
kontrolóra  všetkým poslancom informáciu o predmete doručených petícií a počte osôb 
podporujúcim petíciu. 

Odpoveď útvaru stavebného a životného prostredia 

Útvar stavebného a životného prostredia spracuje mesačne tabuľku k 10. dňu nasledujúceho 
mesiaca, ktorá bude obsahovať informácie o podaných žiadostiach na výrub drevín na mesto 
Trenčín a táto tabuľka bude zaslaná emailom na vedomie poslancom. 

Zároveň podania na výrubové konania za Mesto Trenčín a editácia stromov budú zapracované 
do GIS-ovej aplikácie na web mesta. Postupy v správnom konaní budú zverejnené na úradnej 
tabuli obce Opatovce. 

Mgr. Richard Medal: „Ano, jakože samozřejmě, že výrubová konání, která teda vede město 
Trenčín, jsou na úřední tabuli. Ale to je další taková věc, kterou jsem tady už v minulosti se snažil 
řešit. Nevím, kdo z vás chodí na úřední tabuli. Jsou tam ty jednotlivé dokumenty zveřejňované tak, 
že musíte si každý jeden bod odkliknout, prokliknout a zjistit, že o čem to vlastně je. Je tam sice 
kolonka, že anotace, ale v rámci té anotace je většinou jenom název nějakého souboru, 
za kterého často ani není zřejme, že o co se vlastně jedná. Takže pokud by ta odpověď na ta 



 

 

výrubová konání měla být v tom smyslu, že však je, že je to na úřední tabuli, tak díky, ale je to 
komplikované se tam v tom vyznat a chce to skutečně vela času tomu věnovat, aby se v tom 
člověk vyznal. Takže to jenom doplňuji a předpokládám takovouto odpověď, ale já to nevylučuju, 
že fajn, přes úřední tabuly se dostávat k těm výrubovým konáním, ale potom, aby to bylo jasně 
označené. Aby byla i možnost po případě si objednat tyto typy zveřejnění na úřední tabuli 
do mailu, anebo nějakou podobnou cestou. Děkuji.“ 

Mgr. Richard Rybníček: „Pokúsime sa na to nejak odpovedať. Je to pomerne náročné v 55 
tisícovom meste, to sú stovky a stovky stromov. A zároveň musím povedať, že väčšina našich 
námestí, ktoré robíme, teda hlavne námestia, nehovorím o výruboch niekde v parkoch, ale 
podliehajú vlastne verejným súťažiam. A ja teda musím povedať, že i zo strany nášho hlavného 
architekta, ale i ľudí, ktorý sa zeleni venujú, tak si na toto dávajú veľký pozor a tam, kde sa to dá, 
to samozrejme vieme robiť, kde to možné nie je, je to vždy dobre vyargumentované, takže 
pokúsime sa odpovedať na tie obidve otázky nejakým spôsobom, verím že uspokojujúcim.“ 

Odpoveď kancelárie prednostu  

Mesto Trenčín, zverejňuje svoje dokumenty na stránke https://cuet.slovensko.sk zo zákona. 
Tieto dokumenty, ktoré sa tu zverejnia sa nahrávajú cez informačný systém samosprávy 
a následne sa publikujú na spomínanej web stránke. 
V informačnom systéme samosprávy máme nadefinované pole „Kategória dokumentu“. Toto pole 
na neoficiálnej stránke pre úradnú tabuľu je a je možné podľa neho vyhľadávať (egov.trencin.sk). 
Ale my musíme povinne zverejňovať dokumenty na cuet.slovensko.sk (celoštátny portál), kde je 
pole „Typ dokumentu“ ale toto pole neslúži na kategorizáciu a naviac je možné zadať len 2 typy 
dokumentov a to konkrétne „Elektronický úradný dokument“ alebo „Iný elektronický dokument“. 
Toto ako mesto nevieme rozšíriť. 
Do anotácie dokumentu sa môže začať zapisovať „Kategória dokumentu“. Tým pádom aj 
na cuet.slovensko.sk by sa podľa tohto dalo vyhľadávať. Jediný problém je, že 
na cuet.slovensko.sk nie je výberový prvok, ale je potrebné to tam napísať. 
Samotné odosielanie dokumentov na e-mail podľa našich informácií cuet.slovensko.sk 
neumožňuje. Mesto tiež takúto službu z web stránky egov.trencin.sk nemá a neplánuje ani 
dopracovávať, nakoľko v dnešnej dobe je viac elektronických dokumentov ako bežných a tieto sú 
v kontajneri ASICE, ktorý pokiaľ by niekomu prišiel do e-mailu by bol „nečitateľný“ (bez doplnkov) 
a samotnú konverziu takéhoto dokumentu vie zabezpečiť len štátny web cuet.slovensko.sk. 
Túto situáciu budeme riešiť tak, že poučíme zamestnancov o podrobnejšom/konkrétnejšom 
označovaní názvov dokumentov, čím sa zlepší možnosť vyhľadávania na cuet.slovensko.sk 

https://cuet.slovensko.sk/
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